
Respostes a la Ciutadania d’ERC al Ple de 20-07-2011 
 
El Sr. Raventós diu: 
“Són dues preguntes. Les preguntes són per a Esquerra Republicana i 
per a Iniciativa. 
 
Una, aviam si en aquesta legislatura tindreu més opció o com us ho fareu 
per escriure més coses a El Pont. Si hi ha prevista alguna cosa o podeu 
intervenir més. 
 
Bé, després de tot el que heu explicat avui volia preguntar si teniu alguna 
manera de poder-la posar en El Pont , perquè tota aquesta informació que 
ens heu donat aquí la sentim les persones d’aquí, en canvi El Pont el 
llegeix molta gent. Va bé contrastar les coses, llavors, si des de l’equip de 
govern hi ha una opinió de que es baixen els sous un 3.5 per cent i a més 
a més sumem el tres i mig que no ens apugem i llavors és un set, perquè 
és 3.5 i un 3.5 i aquestes coses, clar, sembla molt #. En canvi, tal com ho 
heu dit vosaltres, que la gent agafi el que vulgui, però m’ha semblat que 
aquí hem sentit una opinió contrastada del que pensa cadascú, i en canvi 
si llegeixes El Pont, si hagués estat només l’equip de govern el que 
domina i #, doncs queda poca cosa. Ja està.” 
 
 
 
El Sr. Vinyoles diu: 
“A veure, jo faré dues preguntes adreçades a tots els grups polítics. La 
primera és per què no s’ha inclòs la sol·licitud d’intervenció al ple feta per 
Boc de Biterna, que ja fa més d’un més se’ls va demanar una ampliació 
dels detalls de la pregunta, que van entregar en temps i forma, i s’ha 
donat l’argument que ha de passar per la comissió jurídica. Entenem que 
això no és una excusa vàlida, ja que si per part del sol·licitant ha complert 
els terminis, per part de l’Ajuntament s’haurien de complir igualment. 
 
I la segona pregunta és també adreçada a tots els grups. Si encara us 
sembla que # vosaltres tot # que hi ha al carrer, tota la inquietud i tot el 
descontent general, la reflexió és si us penseu que heu donat el canvi que 
pensem que ha de succeir, doncs bé, si ho penseu o no. nosaltres sí que 
pensem que hi ha d’haver un canvi, que la política s’allunya de la 
ciutadania, que la política de participació són simplement # de poder dir 
que és sobre la participació, quan no és una participació real, només cal 
veure aquí al ple, bé, ens hem estalviat l’escena del despertador, però ja 
s’amenaça amb tornar a l’escena del despertador si no s’acompleixen els 
minuts i tot això, bé, només demano que respongueu si heu reflexionat 
sobre això.” 
 
El Sr. Figueras diu: 
“Sí, perquè eren dos preguntes diferents, la del Jordi Vinyoles per un cantó, 
que era per a tothom, i la del senyor Jordi Raventós que era per a Iniciativa i 
per a Esquerra, si no m’equivoco.  
 



Senyor Raventós, respecte a El Pont, evidentment que ho faré, escriuré un 
article en el mateix sentit segurament de les paraules que avui he expressat 
aquí.  
 
I després, sobre tenir més espai en El Pont, jo crec que el que no podem és 
caure en el parany determinats partits polítics, o tots els partits polítics, de 
convertir El Pont en una mena de butlletí intern de cada partit, en part, com 
està succeint ara mateix, malgrat que el senyor Giner ens digui que es fa sobre 
estrictes... com se’n diu, ara?, bé, que són criteris periodístics, criteris 
periodístics que qualsevol persona que llegeixi El Pont veurà que no és així. 
 
Jo crec que no hem d’anar a aquest nivell, tenir més espais els partits, sinó al 
contrari, El Pont el que ha de ser, tal com deia també la regidora Millà, ha de 
ser un butlletí realment d’informació local i no un aparell propagandístic dels 
partits. Un flac favor faríem a la ciutadania si de fet creéssim, multipliquéssim 
per cinc la mateixa funció que està tenint ara mateix El Pont respecte a l’actual 
equip de govern, que el fa servir per al que el fa servir.” 
 
 
El Sr. Figueras diu: 
“Sí, senyor Vinyoles. Sobre el tema de Boc de Biterna la veritat és que ho 
desconec, i una altra vegada em fa que m’indigni perquè no és la primera 
vegada que entren, no sé la petició de què anava, però entren propostes 
ciutadanes en aquest plenari que el govern automàticament manté en el 
congelador o les atura sense informar els diversos grups polítics. Jo, quan algú 
em pregunta si presenten o no presenten una proposta ciutadana, normalment 
els dic que l’entrin per registre i que ens donin una còpia a cada grup polític. 
 
Possiblement, i m’avanço a la possible resposta que ens pugui donar l’equip de 
govern sobre la interinitat de si estava format o no estava format fa un mes 
l’equip de govern, però evidentment l’Ajuntament mai ha acabat amb un buit  de 
poder, hi ha hagut nomenaments de forma provisional, esperant el ple de 
cartipàs que va passar fa quinze dies, per tant, crec que no hi ha excusa 
perquè l’equip de govern no passi tota la informació als diversos grups polítics 
sobre temes que afecten el ple com són les propostes ciutadanes, i altres que 
també cuegen. 
 
I sobre si va amb nosaltres o no va amb nosaltres les mobilitzacions, doncs 
miri, jo li diria que des del primer dia no és que anessin amb nosaltres sinó que 
havíem d’estar molt atents a per què la ciutadania protestava, i evidentment 
reaccionar. I reaccionar en positiu. Jo no és que sigui massa amant del 
sistema, li recordo que sóc d’un partit republicà i a més a més independentista, 
en un país en teoria monàrquic i que no sembla que sigui massa 
independentista, però malgrat tot entenc que hem de reflexionar al voltant de la 
política del nostre paper. Un dels objectius que ens hem marcat precisament és 
aquell rellotge que la senyora Díaz, tal com vostè deia, amenaça de treure 
algun dia, perquè entenem, nosaltres volem entendre així des del primer dia, 
que les sessions dels plens i per exemple aquest espai obert de participació 
ciutadana, entre cometes, que és el torn obert de paraules del públic, és una 
potestat de l’Alcaldessa, i ella hauria de ser prou conscient, sense rellotge, de 



saber mesurar si la intervenció que fa el públic és ofensiva o al contrari, és 
interessant per donar un cert marge de temps a la gent que ha d’intervenir i no 
tallar-la amb un despertador, que en fi, que s’hagués pogut estalviar. 
 
I aquesta és una de les coses més anecdòtiques. Tot l’altre que hem criticat al 
llarg d’aquests darrers quatre anys és a mida que hem vist funcionar diverses 
hores de participació ciutadana, com són els consells sectorials, cultura, 
joventut, esports, el que sigui, que de fet entenem que haurien de tenir, no 
únicament caràcter de coordinació, que molts d’ells ni això tenen, sinó que 
també haurien de tenir un caràcter de deliberació i vinculant que nosaltres, de 
moment, no perdem la perspectiva de poder canviar el ROM, que és una de les 
tasques que ens hem marcat perquè així sigui, per donar més veu a la 
ciutadania, i evidentment eradicar els monòlegs a diversos consells com el que 
abans parlava el senyor Giner, el consell de ciutat i companyia, o l’audiència 
pública, que més que consells de participació o òrgans de participació 
ciutadana semblen més aviat unes sessions de monòlegs de l’equip de govern 
respecte a la ciutadania. Serveixen perquè la ciutadania escolti els polítics, i no 
pas els polítics a la ciutadania. 
 
En aquest sentit, també hem de treballar i molt per aconseguir canviar 
determinades coses que en l’anterior mandat lamentablement no vam poder 
introduir o aconseguir.” 
 
 


